
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 362 (alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 4. maj 2006 
 

Spørgsmål 362: 
"Vil ministeren foretage en beregning af udgifterne forbundet med indførel-

se af sygesikringstilskud til fodbehandling for personer, der både har led-

degigt i tågrundleddene og deformiteter i hænderne, når fodbehandlingen 

sker efter lægehenvising. Det bedes samtidig oplyst i hvilket omfang, der 

kan ventes besparelser på de direkte sundhedsudgifter som følge af en 

sådan ændring." 

 

Svar: 
”Som det fremgår af svarene på spørgsmål 360 og 361 har Sundhedssty-

relsen ikke oplysninger, der belyser, hvor mange patienter med inflammato-

risk gigt, der har behov for fodterapeutisk behandling, ligesom styrelsen har 

udtalt, at der ikke foreligger skøn over, hvor mange patienter der vil kunne 

komme betragtning ved indførelsen af en sådan ordning. Styrelsen ligger 

derfor ikke inde med oplysninger om, hvor mange personer der både har 

leddegigt i tågrundleddene og deformiteter i hænderne.  

 

På denne baggrund er det ikke muligt at udtale sig nærmere om udgifterne 

forbundet med indførelse af sygesikringstilskud til fodbehandling af perso-

ner, der både har leddegigt i tågrundleddene og deformiteter i hænderne, 

ligesom det ikke er muligt at udtale sig om eventuelle besparelser på de 

direkte sundhedsudgifter som følge af en sådan ændring. Jeg henviser til 

min besvarelse af spørgsmål 361.”  
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